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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes. 
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och vice ordföranden Alexandra Mattsson 

Åkerström utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering sker måndag den 27 maj. 

 



Socialnämnden                                            Protokoll                                                     
  2019-05-21 
   

 

 

 

 

§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Förvaltningschef Lena Lundström Stoltz informerade om; 

  

Påminnelse om inbjudan till studiebesök på LSS-kollo den 28 juni, 

heldag. 

 

Den 23-24 maj reser hela förvaltningsledningen till Malmö för att 

delta i konferens om storstadssamverkan mellan städerna Malmö 

Stockholm och Göteborg. Frågor som kommer att diskuteras är 

bland annat erfarenhetsarbete mot våldsbejakande extremism och 

återkomst till Sverige av IS-anhängare. Malmöpolisen kommer att 

dela med sig av erfarenheter från satsningen ”Sluta skjut” som är ett 

samarbete mellan polisen, kriminalvården och engagerade personer 

i civilsamhället med syfte att få stopp på det ökade gruppvåldet. 

 

Den 27 maj kommer personer från olika akademier att träffas för en 

nystart av Stockholms socialtjänstakademi, med syfte att återuppta 

samverkan mellan olika akademier. Syftet med den samlade 

akademin är att forskare tillsammans med politiker och tjänstemän i 

Stockholms stad ska bidra till att ny kunskap når de som utför det 

praktiska arbetet.   

 

  

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

   

Statsbidrag för 2019 till kommuner för habiliteringsersättning 

Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att under 2019 fördela 

medel till kommunerna i stimulansbidrag för habiliteringsersättning. 

 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström ställde fråga om 

habiliteringsersättning enligt LSS, och om Stockholms stad har för 

avsikt att söka medel för habiliteringsersättning.  

 

Ordföranden Jan Jönsson svarar att ett ansökningsärende är under 

beredning och att Stockholms stad har för avsikt att ansöka om att 

få ta del av statsbidraget avsett för habiliteringsersättning. 
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§ 5  

Årsrapport 2018 för socialnämndens verksamhet 

Yttrande till stadsrevisionen 

Dnr 1.3.1-141/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som yttrande 

över rapporten 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

revisionskontoret  

 

   

Ärendet 

Stadsrevisionen i Stockholms stad har granskat socialnämndens 

ansvarstagande för att genomföra verksamheten enligt fullmäktiges 

uppdrag. Granskningen har resulterat i bedömningen att 

socialnämnden i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, 

nämndens styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten varit 

tillräcklig, bokslut och räkenskaper i allt väsentligt är rättvisande 

och följer gällande regler och god redovisningssed 

Stadsrevisionen identifierar några utvecklingsområden och 

förvaltningen kommer att åtgärda dessa i enlighet med 

rekommendationer i rapporten. 

Stadsrevisionen har också följt upp tidigare lämnade 

rekommendationer. Förvaltningen genomför under våren det som 

återstår från tidigare granskningar. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till 

stadsrevisionen. 

  

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 april 2019.   

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut  
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§ 6  

Stockholmsmodellen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-160/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden hänvisar till förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss om 

Stockholmsmodellen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

 

Ärendet 

Samordningsförbundet Stockholms stad har tillsammans med 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning tagit fram ett förslag på 

ett strukturerat arbetssätt för myndighetssamverkan angående 

målgruppen sjukskrivna individer som saknar 

sjukpenninggrundande inkomst, ”Stockholmsmodellen”. Förslaget 

består av en processkarta och ett handläggarstöd. Processkartan 

beskriver de olika parternas arbetssätt kring målgruppen. Varje 

process beskrivs detaljerat i handläggarstödet. Syftet med modellen 

är att säkerställa att målgruppen får tillgång till rehabilitering för att 

kunna närma sig självförsörjning. Förvaltningen är positiv till och 

välkomnar ett strukturerat arbetssätt för myndighetssamverkan 

kring denna målgrupp. Förvaltningen bedömer att det kan finnas 

vissa utmaningar i att implementera modellen i samtliga 

stadsdelsförvaltningar. Ett styrande beslut för stadens nämnder 

förutsätter att en överenskommelse eller ändringar i riktlinjer för 

ekonomiskt bistånd antas av kommunfullmäktige.  

Förvaltningen föreslår att socialnämnden hänvisar till detta 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

    

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 2 april 2019. 

  

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 7 

Policy för sociala medier i Stockholms stad 

Dnr 1.7.1-169/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remiss till kommunstyrelsen av Policy för sociala medier i 

Stockholms stad. 

 

 

Ärendet 

 Kommunstyrelsen har för yttrande översänt stadsledningskontorets 

förslag till Policy för sociala medier till socialnämnden m.fl. 

nämnder. Sociala medier är en del av medielandskapet och genom 

de sociala medierna sker en stor del av kommunikationen med 

medborgarna i staden, men även med andra intressenter. Genom att 

antalet konton i sociala medier har ökat stort har det blivit allt 

viktigare att dessa konton följer gemensamma regler. 

Socialförvaltningen ställer sig positiv till förslaget till den policy för 

sociala medier i Stockholms stad som tagits fram. Policyn slår fast 

grundläggande principer och ramar för stadens närvaro i sociala 

medier. Policyn är viktig för att de sociala medierna ska hålla en 

hög kvalitet, bland annat genom att ett tydligt syfte med respektive 

konto finns, liksom att det finns en utsedd ansvarig person. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som 

svar till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 april 2019 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 8 

Nollvision mot hemlöshet bland äldre – motion från (V) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/154 

Dnr 1.7.1.-57/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remiss om Nollvision mot hemlöshet bland äldre. 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 

(V) om nollvision mot hemlöshet bland äldre I motionen beskrivs 

att äldre människor som lever i hemlöshet är en särskilt skör och 

utsatt grupp. Motionärerna beskriver också att mycket arbete riktat 

mot målgruppen pågår. Förslag i motionen är att staden ska anta en 

nollvision mot äldre i hemlöshet med målet att det enligt gällande 

definitioner inte ska finnas några hemlösa äldre i Stockholm år 2025 

Förslaget är också att uppdra till äldrenämnden och socialnämnden 

att tillsammans med kommunstyrelsen ta fram en handlingsplan för 

hur en nollvision för hemlöshet bland äldre ska utformas och 

uppnås. Förvaltningen anser att arbetet med att minska hemlösheten 

bland äldre är en viktig och prioriterad fråga och mycket arbete 

pågår och kommer att fortsätta. Förvaltningen samverkar med 

äldreförvaltningen kring flera uppdrag som berör målgruppen. 

Förvaltningen arbetar även med att ta fram ett nytt program mot 

hemlöshet. I programmet kommer äldre hemlösa att fortsätta att 

vara en prioriterad målgrupp. Med allt detta sammantaget anser 

förvaltningen att det inte behövs en särskild handlingsplan eller 

nollvision för målgruppen.  Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på motionen. 

  

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis (KD) yrkade 

bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson m.fl.(V), ledamoten Karin 

Gustafsson m.fl.(S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

  

  

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V) ledamöterna Karin Gustafsson, Arvid Vikman 

Lotten Hammar alla (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

det egna förslaget; 

” Socialnämnden beslutar följande: 

1. Motion om nollvision mot hemlöshet bland äldre av Clara 

Lindblom, Torun Boucher, 

Alexandra Mattsson Åkerström och Robert Mjörnberg bifalls.  

2. Därutöver anförs följande  

Vi är stolta över det arbetet som gjorts under förra mandatperioden 

för att minska hemlösheten bland äldre. För första gången har 

gruppen äldre hemlösa synliggjorts och insatser har utformats efter 

deras behov. Ett nytt boende har öppnats, drogfria akutplatser 

subventionerats, seniorlägenheter öronmärkts och det har blivit 

enklare att få förtur till Micasas seniorboenden utifrån sociala skäl. 

Utöver detta har en särskild äldrelots inrättats som arbetar 

uppsökande och planer gjorts för att skapa 500 öronmärkta 

seniorbostäder för äldre hemlösa i nyproduktion. Detta arbete har 

redan gett resultat då antalet äldre hemlösa minskade förra året, 

vilket visar på att en nollvision inte är omöjlig om det finns en 

politisk vilja. Vi hade gärna arbetat vidare med en nollvision och ett 

strukturerat uppdrag om att skapa ytterligare förutsättningar så att 

inga äldre ska leva i hemlöshet efter år 2025.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Bonnier Rantala (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S). 
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§ 9 

Social investeringsfond i Stockholms stad, motion från (S) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2018/1802 

Dnr 1.7.1-37/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remiss från kommunstyrelsen avseende motion om social 

investeringsfond i Stockholms stad. 

 

 

Ärendet 

Motion om social investeringsfond i Stockholms stad från (S) har 

översänts till bland andra socialnämnden för yttrande. 

Motionären anser att staden bör fortsätta arbetet med den sociala 

investeringsfonden och i anslutning till behandling av stadens 

bokslut bevilja anslag till fonden. 

Förvaltningen är positiv till och införstådd med värdet av 

förebyggande arbete och välkomnar resurstillskott för ändamålet.    

Det förebyggande sociala arbetet behöver fortsätta att vara i fokus 

och utvecklas oavsett om det sker via en social investeringsfond, via 

uppdrag i budget eller genom deltagande i nationella projekt. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden hänvisar till detta 

tjänsteutlåtande som svar på remiss avseende motion om social 

investeringsfond i Stockholms stad.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 mars 2019.   

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis (KD) yrkade 

bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson m.fl.(V), ledamoten Karin 

Gustafsson m.fl.(S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

  

  

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V) ledamöterna Karin Gustafsson, Arvid Vikman 
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Lotten Hammar alla (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

det egna förslaget; 

”Socialnämnden beslutar följande. 

1. Motion om Social investeringsfond i Stockholms Stad av 

Emilia Bjuggren (S) bifalls.  

2. Därutöver anförs följande 

Stockholm är en fantastisk stad men det är också en stad som 

tampas med klassklyftor och segregation. När den rödgrönrosa 

majoriteten styrde Stockholm initierade vi 2015 kommissionen för 

ett socialt hållbart Stockholm. Med grund i de 18 rapporter la vi 

politiken för att bryta segregationen och klasskillnader och att skapa 

ett Stockholm för alla.  

 

Forskningen visar att det finns ett starkt samband mellan barns 

uppväxtvillkor och levnadsvillkor senare i livet. Vi vet att genom ett 

förebyggande socialt arbete kan vi förhindra ett socialt utanförskap. 

Med den insikten inrättade vi en social investeringsfond och med 

detta beslut gav vi framför allt stadsdelsnämnderna möjlighet att 

ytterligare förstärka sitt preventiva arbete.  

 

Tyvärr gör inte den borgerliga majoriteten samma bedömning. 

Istället för satsningar på förebyggande arbete ser vi tvärtom stora 

nedskärningar på densamma. Besparingar i barn, kultur och fritid 

med effekten att i vissa stadsdelar saknas professionellt drivna 

parkleksverksamheter helt och i andra stadsdelar är det 

sommarjobben som ska finansiera moderata skattesänkningar. Vi 

ser med oro på bristande satsningar som i förlängningen kommer 

leda till ökade kostnader för hela samhället. ”         

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Bonnier Rantala (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S). 
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§ 10 

Inrättande av Stödcentrum i Stockholms stad, motion från (V)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/252 

Dnr 1.7.1.-168/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden hänvisar till förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på motion om inrättande av Stödcentrum 

Stockholms stad  

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har överlämnat motion (2019/252) av Alexandra 

Mattsson Åkerström (V) om inrättande av Stödcentrum Stockholm 

stad till socialnämnden för yttrande. Motionären yrkar att staden 

inrättar ett stödcentrum för personer som blivit utsatta för sexuella 

övergrepp, där den som blivit utsatt vid sidan av socialtjänstens stöd 

kan få träffa polis och utbildad vårdpersonal. Förvaltningen delar 

motionärens syn på att det är en angelägen fråga och en viktig 

målgrupp att arbeta med. Det finns idag fungerande 

samverkansformer och upparbetade samarbetsrutiner mellan 

verksamheter inom staden som bedriver stöd till personer som blivit 

utsatta för sexuellt våld och med Region Stockholm samt 

Polisregion Stockholm. Region Stockholm bedriver även en 

akutmottagning för våldtagna på Södersjukhuset.  

Förvaltningen anser att det är viktigt att fortsätta att utveckla det 

arbete som redan pågår men att behoven som beskrivs i motionen 

kan tillgodoses inom redan befintliga verksamheter. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommun styrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 april 2019.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis (KD) yrkade 

bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson m.fl.(V), yrkade bifall till 

eget förslag till beslut. 

  

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander (V), reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 

förslaget; 

”Socialnämnden beslutar följande: 

1. Motion (2019/252) av Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

om inrättande av Stödcentrum Stockholm stad bifalls 

2. Därutöver anförs följande  

 

Sexualbrott har under de senare åren ökat och var femte kvinna har 

någon gång i sitt liv utsatts för allvarligt sexuellt våld. Det här är en 

feministisk fråga då förövarna till 98 % är män medan de som 

utsätts till störst del är flickor, tjejer och kvinnor. Unga tjejer mellan 

16-24 år är mest utsatta enligt den Nationella 

Trygghetsundersökningen. Medelåldern för pojkar att söka på 

pornografi på internet är idag 12 år och i princip alla 16-åriga pojkar 

har någon gång sett på pornografi. Internationella studier visar på 

tydliga samband mellan konsumtion av pornografi och 

sannolikheten att begå sexuella övergrepp. Utifrån att pornografin 

blir mer tillgängligt för barn och unga och att pornografin kraftigt 

har ökat under senare år så finns det all anledning till oro att detta är 

början på en konstant ökning av tjejers utsatthet för sexuellt våld. 

Utöver det så erkänns idag även allt fler sexuella handlingar som 

brott efter den nya samtyckeslagen.  

 

Flickor i årskurs två på gymnasiet rapporterar i Stockholmsenkäten 

en ökning av utsatthet för sexuellt tvång/våldtäkt. Likaså stadens 

egen trygghetsundersökning samt Stockholms befintliga 

stödcentrum (som riktar sig mot unga brottsoffer generellt) visar att 

kvinnor är mer utsatta för sexuella trakasserier och sexualbrott än 

tidigare. Sexualbrott är den vanligaste anledningen till att unga 

tjejer kontaktar en tjejjour idag. Oftast är förövaren en jämnårig 

eller något äldre kille. Många som söker stöd har känslor av skuld 

och skam efter att ha mötts av fördomar och okunskap från 

rättsväsendet och människor i sin omgivning. Att unga kontaktar 

tjejjourerna är naturligtvis bra men jourrörelsen behöver ökade 

resurser. Det finns med andra ord all anledning för stad, region, 
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ideella krafter och Polisen att ta ett gemensamma krafttag så som ett 

stödcentrum.” 

  

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Bonnier Rantala (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V).  
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§ 11  

Tertialrapport Tertial 1 2019 för Socialnämnden 

Dnr 1.3.1-290/2018 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner tertialrapport 1 per den 30 april 

2019 med prognos för 2019. 

2. Socialnämnden fastställer förvaltningens reviderade 

handlingsplan mot våldsbejakande extremism enligt 

tjänsteutlåtandet. 

3. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om medel 

med 5,0 mnkr till klimatinvesteringar utbyte till LED-

belysning. 

4. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om medel 

med 2,0 mnkr till Förstärkningsteamet för att kunna stödja 

stadsdelarnas barn- och ungdomsarbete. 

5. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen gör bedömningen att kommunfullmäktiges tre 

inriktningsmål kommer att nås under året. Förvaltningen förväntas 

nå samtliga mål för verksamhetsområdet som är kopplade till 

inriktningsmål. Socialnämnden har i verksamhetsplan för 2019 även 

fastställt egna mål, indikatorer, förväntade resultat och aktiviteter, 

utifrån vilka måluppfyllelsen bedöms. I rapporten redovisas 

nämndens resultat för perioden i huvudsak under mål för 

verksamhetsområdet. 

I tjänsteutlåtandet sammanfattas kort och översiktligt på vilket sätt 

nämnden bidrar till att nå fullmäktiges mål. 

 En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2019. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde första fråga om återremiss av förvaltningens 

förslag till reviderad handlingsplan mot våldbejakande extremism och 

fann att nämnden beslutat avgöra frågan idag.  

Reservation i denna del (SD) 
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Därefter fråga om bifall eller avslag till förvaltningens förslag i övrigt 

och fann att nämnden beslutat bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), ledamoten Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis 

(KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) yrkade bifall till 

eget förslag till beslut. 

  

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S) 

”Det är en glädjande läsning att de reformer som vi införde under 

förra mandatperioden har burit frukt inte minst inom arbetet med 

att stärka barnrättsperspektivet. Arbetet med Stockholms stads 

handlingsplan för att förbättra arbetssituationen för 

socialsekreterare och biståndshandläggare och möjligheten att söka 

medel ur Kompetensutvecklingsfonden har utan tvekan varit 

framgångsfaktorer som lett till att personalrörligheten minskat och 

likaså inhyrda konsulter.  

 

Det är med sorg vi nu ser hur dessa faktorer urholkas av den 

borgliga majoriteten. Kritiken mot kompetensfonden var påtaglig 

när de satt i opposition och hur det blir framöver när de sitter i 

majoritet är ytterst oklart. Vi vet dock att politiken centralt tydligt 

har visat sitt bristande intresse genom att prioritera bort 

personalfrågorna från stadens strategiska frågor.  

 

Om vi hade fått fortsätta att styra så hade vi valt en helt motsatt väg 

och snarare ökat på de framgångsfaktorer som påbörjats samt 

ytterligare utveckla arbetet med tillitsreformer, där professionen ska 

ha starkare mandat när det kommer till att styra och utföra sitt 

arbete och inte klåfingriga politiker. Vi är övertygade om att 

professionen själva gör de bästa prioriteringarna medan politiken 

ska se till att de har rätt förutsättningar att göra sitt arbete.  

 

Vi är även oroliga för kommande nedskärningar då stadens 

ekonomi är ytterst ansträngd som följd av skattesänkningar och 

andra olyckliga prioriteringar i kombination med ökade krav av 

kortsiktiga effektiviseringar. Även om socialnämndens ekonomi går 

ihop just nu så kommer socialtjänsten som helhet påverkas av de 

besparingar som kommer krävas för att stadsdelarnas ansträngda 

ekonomi ska gå ihop. Forskning visar att jakten på besparingar har 
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lett till ökad administration, individualiserat ansvar och stress. 

Socialsekreterare arbetar extra hårt för att täcka upp för systemets 

brister och krympande resurser. Bristen på tid går ut över reflektion 

och nödvändig diskussion i arbetet. Detta riskerar att leda till sämre 

kvalité och en ökad ohälsa för de anställda, vilket i sin tur leder till 

att personal slutar, trots att de uppskattar sitt arbete.   

I Tertialrapporten finns det även flera signaler om att majoriteten 

kommer ha svårt att genomföra utlovade reformer så som fler 

familjecentraler där förvaltningen tydligt markerar att detta kommer 

att krävas att medel avsetts i budget 2020, vilket vi i nuläget inte vet 

något om likaså är det med andra lyckosamma projekt som 

finansierats av sociala investeringsfonden.”  

 

Reservation  

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Att avslå förvaltningens förslag till beslut gällande att godkänna 

Tertialrapport 1 2019.  

1. Att återremittera förvaltningens förslag till beslut att fastställa 

förvaltningens reviderade handlingsplan mot våldbejakande 

extremism.  

2. Därutöver vill vi anföra följande:  

 

Sverigedemokraterna ser med oro på att antalet hushåll i staden som 

tilldelas ekonomiskt bistånd ökar. Att detta sker i samband med 

rekordmånga statligt finansierade arbetsmarknadsåtgärder samt i en tid 

med högkonjunktur gör det än mer oroande.  

Vi noterar också att en majoritet av de ungdomar som beviljats 

uppehållstillstånd enligt gymnasielagen är i behov av ekonomiskt 

bistånd utöver det förhöjda studiestöd denna grupp redan tilldelas. 

Detta är inte Stockholms stads ansvar, utan Migrationsverkets.  

Sverigedemokraterna finner det också anmärkningsvärt att 

stockholmarnas skattepengar ska gå till personer som inte har rätt att 

vistas i staden.” 

  

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Bonnier Rantala (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 12 

Hyresstöd till Fryshuset Husby 2019  

Ansökan om tidsbegränsat bidrag från Stiftelsen Fryshuset 

Dnr 8.1.1-204/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden beviljar Stiftelsen Fryshuset ett tidsbegränsat bidrag 

på 700 000 kronor till hyra för verksamheten i Husby 2019. 

 

 

Ärendet 

Stiftelsen Fryshuset ansöker om ett tidsbegränsat bidrag på 

700 000 kronor till hyra för verksamheten i Husby 2019.  

Fryshuset i Husby är Stiftelsen Fryshusets satsning i norra 

Stockholm. Verksamheten syftar till att få unga att förflytta sig till 

ett positivt sammanhang där de känner tillhörighet och möjlighet att 

påverka sina liv. Verksamheten i lokalen i Husby startade under 

hösten 2016. Kommunstyrelsen har beslutat om ett årligt 

hyrestillägg om 700 000 kronor under fem år, med start i augusti 

2016. Förvaltningen föreslår att socialnämnden beviljar 

700 000 kronor till Stiftelsen Fryshuset. Medlen är avsedda för hyra 

till verksamheten i Husby 2019. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis (KD) yrkade 

bifall till förvaltningens förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) yrkade bifall till 

eget förslag till beslut att avslå förvaltningens förslag till beslut. 

  

Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut  
2. Därutöver vill vi anföra följande:  

Sverigedemokraterna anser det vara av stor vikt att föreningar som 

erhåller kommunala bidrag också kan uppvisa en positiv effekt av 
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verksamheten. Fryshuset har, genom Socialnämndens föreningsutskott, 

redan beviljats bidrag om 9,3 miljoner för 2019. Vi menar att 

Fryshusets intentioner är goda men vi saknar redovisning gällande på 

vilket sätt deras arbete ger resultat.” 
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§ 13 

Boendeplan 2019-2023 

Dnr 3.1.1-174/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner boendeplanen 2019-2023 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till kommunstyrelsen 

 

 

Ärendet  

Socialförvaltningen har med hjälp av regionerna sammanställt 

boendeplanen 2019-2023 och försökt belysa de svårigheter som 

finns för att möta behovet av bostad med särskild service. 

Boendeplanen utgår från Swecos prognos över behovet av bostad 

med särskild service men framför allt från regionernas 

boendeplaner. Varje region har tagit fram en boendeplan som bland 

annat beskriver befintliga boenden, pågående projekt och uppskattat 

behov. Varje stadsdelsnämnd har godkänt den del av boendeplanen 

som berör respektive stadsdelsförvaltning.  

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner boendeplanen 2019-

2023 och att rapporten överlämnas till kommunstyrelsen. 

 

 Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 april 2019.    

 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson m.fl. (V), ledamoten  

Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”I ärendet redovisas hur Stockholms stads boendeplan 

implementerats och hur behoven av bostäder enligt SoL och LSS 

tillgodosetts. Förvaltningen konstaterar att det finns en stor brist på 

bostäder för nämnda grupper. Förvaltningen förslår därför ett antal 

åtgärder för att öka tillgången till bostäder och för att förbättra 

implementeringen av planen. Vi tillstyrker de förslagen. 

 

Vi ser därför med oro på den politik som majoriteten driver med 

ombildningar, utförsäljningar och stoppade byggplaner. 

Majoritetens bostadspolitik riskerar att slå hårdast mot de grupper 

som är i störst behov av att staden tar ansvar för att bostäder finns 

för människor oavsett vilket behov de har eller vilket skeende av 

livet de befinner sig i. Stockholm behöver fler hyresrätter, inte 

färre.”  

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Bonnier Rantala (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S), 
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§ 14 

Socialtjänstrapport 2018 

Dnr 3.1.1-405/2018 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens socialtjänstrapport 

2018 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom 

 

 

Ärendet 

För tionde året i rad har socialtjänstrapporten skrivits fram. Syftet 

med rapporten är att beskriva tillståndet inom Stockholms stads 

socialtjänst, hur den utvecklas över tid och i viss mån analysera 

utvecklingen. Rapporten ska också fungera som ett verktyg i arbetet 

för likställighet inom stadens socialtjänst. Förvaltningen har samlat 

in och sammanställt statistikuppgifter och annan relevant 

information för följande verksamhetsområden: ekonomiskt bistånd, 

barn och unga, familjerätt, funktionsnedsättning, socialpsykiatri, 

missbruk och beroende, hemlöshet och våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck. Om brukarundersökningar har 

genomförts inom något av verksamhetsområdena under det gångna 

året, är de kort beskrivna i rapporten. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner Socialtjänstrapport 2018 och överlämnar 

ärendet för kännedom till stadsdelsnämnderna. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 mars 2019.   

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl.(M), 

Mariana Moreria Duarte (MP), Banar Sabet (C), Michaela  

Hollis (KD) 

 ”Arbetet mot hedersvåld och hedersförtryck är en av de 

viktigaste jämställdhets- och frihetsfrågorna, och en 

prioriterad fråga för vår grönblå majoritet. Sedan 2017 har 

staden ett program mot hedersrelaterat våld och förtyck som 

löper fram till 2020 och implementeringsarbetet fortsätter. 
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För att förebygga och bekämpa denna typ av våld krävs en nära 

samverkan mellan en rad olika aktörer som på såväl kommunal som 

nationell nivå är involverade i arbetet. På den kommunala nivån 

spelar socialtjänsten en betydelsefull roll. I sin yrkesutövning 

kommer socialsekreterare ofta i nära kontakt med personer som är 

utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck. Det är därför väsentligt 

att kunskapsförsörjningen beträffande dessa frågor fungerar så väl 

att varje socialsekreterare har rätt kompetens och känner sig trygg i 

hur de bäst kan bemöta personer som utsatta för någon form av 

hedersproblematik. I detta ändamål har staden genomfört en rad 

utbildningsinsatser under de senaste åren och detta arbete ska 

fortsätta och förstärkas.  

 

För att den drabbade ska kunna få den hjälp och det stöd som hon 

eller han har rätt till enligt lag är samverkan med organisationer och 

myndigheter utanför staden centralt. Andra aktörer som kan vara 

betydelsefulla i detta sammanhang är polisen, barn- och 

ungdomspsykiatrin och/eller barn- och ungdomshabiliteringen. 

Aktörer i civilsamhället spelar också en viktig roll i detta arbete, 

bland annat för att kunna nå människor och grupper som i regel inte 

kommer i kontakt med stadens verksamheter, men också för att 

långsiktigt stärka de utsatta, i synnerhet de som har blivit tvungna 

till att bryta med sin omgivning. För att komma åt 

hedersproblematiken är det därför angeläget att vidareutveckla och 

stärka samverkan och samordningen internt i staden men också med 

externa aktörer.” 
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§ 15 

Trygghetspris 2019 

Dnr 1.11.1-179/2019 

   

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner temat ”aktivt arbete för att barn 

och unga vuxna inte återfaller i kriminalitet” för 

trygghetspriset 2019. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

  

 

Ärendet 

Trygghetspriset har delats ut årligen sedan 2012 i syfte att stimulera 

verksamheter som bidrar till en ökad trygghet i staden.  

Trygghetsprisets tema har varierat under åren. 2018 var temat 

civilsamhällesorganisationer som bidrog till att öka tryggheten i 

staden, 2017 tilldelades priset en verksamhet som ”genom 

strukturerade insatser arbetar aktivt för jämställdhet och inkludering 

samt mot diskriminering och fördomar” och 2016 var det ”trygghet 

i skolan” som var temat för priset. Prissumman är 50 000 kronor. 

Förvaltningen föreslår att 2019 års trygghetspris ska tilldelas en 

verksamhet eller organisation som aktivt arbetar för att barn och 

unga vuxna inte återfaller i kriminalitet. 

  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 15 april 2019.   

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 
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§ 16 

Deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 2019 

Dnr 1.11.1-198/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner att Enheten för hemlösa, verksamheten 

Eurenii Minne inom Enheten för stöd och skydd, samt Hvilan inom 

Boende- och behandlingsenheten deltar i kvalitetsutmärkelsen. 

 

  

Ärendet 

Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att 

uppmärksamma och belöna framgångsrik verksamhetsutveckling i 

staden. Kommunalt och enskilt drivna verksamheter som finansieras 

av staden är välkomna att delta i utmärkelsen. En förutsättning för 

att delta är att enheten har eget budget och personalansvar. Enheten 

måste dessutom bestå av minst fem medarbetare inklusive chef. 

Stockholms stad delar ut kvalitetsutmärkelser i klasserna förskola, 

skola, äldreomsorg inklusive myndighetsutövning, socialtjänst och 

stöd och service till personer med funktionsnedsättning inklusive 

myndighetsutövning samt andra verksamheter såsom administrativa 

verksamheter, stadens bolag och tekniska verksamheter. 

Socialförvaltningen föreslår att nämnden godkänner deltagande från 

enheterna Enheten för hemlösa, verksamheten Eurenii Minne inom 

Enheten för stöd och skydd, samt Hvilan inom Boende- och 

behandlingsenheten 

  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 24 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag   
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§ 17 

Uppföljning av stadens lex-Sarah-rapportering år 2018 

Dnr 3.1.1-177/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Nämnden godkänner redovisningen av inkomna lex Sarah-

rapporter under 2018. 

2. Nämnden överlämnar redovisningen av inkomna lex Sarah-

rapporter under 2018 till kommunfullmäktige. 

  

 

Ärendet 

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har genom en enkät till 

samtliga berörda nämnder följt upp rapporterade missförhållanden 

enligt bestämmelserna om lex Sarah under 2018. Totalt 

rapporterades 304 missförhållanden. Av rapporterna avsåg 219 

missförhållanden i nämndernas egen verksamhet och 85 i enskild 

verksamhet. Jämfört med 2017 har det totala antalet rapporter om 

missförhållanden ökat både vad gäller rapportering från egen regi 

och enskild verksamhet. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner redovisningen av inkomna lex Sarah-rapporter under 

2018 samt överlämnar redovisningen till kommunfullmäktige. 

Vidare föreslås att ärendet överlämnas till berörda nämnder för 

kännedom. 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 9 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 
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§ 18 

Anmälningsärenden 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna. 

 

A. Beslut fattade av tjänsteman enligt delegation 

B. Inkomna handlingar 

C. Funktionshinderrådets protokoll 2019-05-15 

D. Förvaltningsgruppens protokoll 2019-05-16 

E. Individutskottets protokoll 2019-05-17 

F. Beslut från IVO 2019-04-11,tillsyn av Kruton HVB dnr 

1.6.1-662/2018 
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§ 19 

Övriga frågor   

 

Inget för dagen.  
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§ 20 

Yttrande till Justitiekanslern (JK) om hantering av begäran om 

utlämnande av allmänna handlingar (JK dnr 1712-19-2.1) 

Dnr 1.6.1-166/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att som sitt yttrande till Justitiekanslern 

överlämna och åberopas socialförvaltningen tjänsteutlåtande 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 

Justitiekanslern (JK) har lämnat en begäran om yttrande till social-

nämnden i Stockholm. Socialnämnden anmodas yttra sig över vad 

som framförs i en anmälan till JO, daterad 2019-03-07. Anmälan 

avser en begäran om utlämnande av handlingar som inte har 

handlagts skyndsamt. Socialförvaltningen har gjort en 

rekonstruktion av ärendets förlopp som redovisas  i  

tjänsteutlåtandet. Brister i rutiner har konstaterats vilket medfört att 

ärendet inte har hanterats skyndsamt och inte i enlighet med 

tryckfrihetsförordningen. Socialförvaltningen beklagar det 

inträffade och kommer att göra en översyn av rutinerna för 

handläggning av begäran om att ta del av allmänna handlingar. 

 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden överlämnar och åberopar 

tjänsteutlåtandet som sitt yttrande till Justitiekanslern överlämna 

och åberopa detta tjänsteutlåtande  

  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 29 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 
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§ 21  

Upphandlingsdokument – upphandling av kommunal hälso- 

och sjukvård utförd av sjuksköterskor på jourtid 

Dnr 2.11.2-121/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

upphandling av kommunal hälso- och sjukvård utförd av 

sjuksköterskor på jourtid. 

 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut, vid behov avbryta upphandling och 

teckna avtal och eventuellt personuppgiftsbiträdesavtal med 

godkända leverantörer.  

 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om:  

- hävning samt uppsägning av ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- ändringar och tillägg till ramavtal som är förenliga med 

upphandlingslagstiftningen samt 

- mindre justeringar av ramavtal. 

 

4. Socialnämnden ger förvaltningschefen möjlighet till 

delegering av åtgärderna i punkt 3.  

  

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 

Upphandlingen avser kommunal hälso- och  

sjukvård utförd av sjuksköterskor på jourtid (kvällar, nätter samt 

helger) samt planerade och oplanerade patientbesök som ett 

komplement till nämndens egen verksamhet LSS-hälsan (nedan 

beställande enhet). Beställande enhet ansvarar för utförandet av 

hälso- och sjukvårdsåtgärder i bostäder med särskild service enligt 

lag (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade 

(LSS) under dagtid på vardagar.Under år 2018 köpte beställande 

enhet kommunal hälso- och sjukvård utförd av sjuksköterskor på 

jourtid för cirka 3,2 miljoner kronor omfattande cirka 600 planerade 

och oplanerade patientbesök samt cirka 100 telefonrådgivningar per 

månad. 
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Syftet med upphandlingen är att tillgodose och säkra målgruppens 

behov av hälso- och sjukvård under jourtid för att täcka upp behovet 

av vårdåtgärder dygnet runt och året om. Upphandlingen avser ett 

tjänstekontrakt och endast en leverantör kommer att antas för hela 

uppdraget. Avtalet ska preliminärt börja gälla från och med den 1 

oktober 2019 till och med den 30 september 2022 med möjlighet till 

förlängning av avtalet med ett + ett år. Maximal avtalstid är fem år. 

Avtalet förlängs per automatik om det i förtid inte sagts upp av 

socialförvaltningen eller leverantören. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner upphandlingsdokumentet. 

    

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 15 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 
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§ 22 

 

Upphandlingsdokument – uppdragsutbildning på 

högskolenivå  

Dnr 2.11.2-74/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

upphandling av uppdragsutbildning på högskolenivå. 

 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut, vid behov avbryta upphandling och 

teckna avtal och eventuellt personuppgiftsbiträdesavtal med 

godkända leverantörer.  

 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om:  

- hävning samt uppsägning av ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- ändringar och tillägg till ramavtal som är förenliga med 

upphandlingslagstiftningen samt 

- mindre justeringar av ramavtal. 

 

4. Socialnämnden ger förvaltningschefen möjlighet till 

delegering av åtgärderna i punkt 3.   

 

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

 

Ärendet 

Upphandlingen avser uppdragsutbildning på högskolenivå. 

Upphandlingen är uppdelad i fyra olika utbildningsområden. 

Anbudsgivarna kan lämna anbud på ett eller flera 

utbildningsområden i upphandlingen. Behovet av 

uppdragsutbildningar på högskolenivå varierar mellan de olika 

förvaltningarna och över tid. Under år 2018 köpte socialnämnden, 

äldrenämnden, SHIS och Forum Carpe (nedan beställarna) 

uppdragsutbildningar på högskolenivå för cirka 6,1 miljoner kronor.  
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Syftet med upphandlingen är bland annat att tillse att anställda inom 

äldreomsorgen och socialtjänsten har god kompetens inom sina 

verksamhetsområden. Ramavtalen ska preliminärt börja gälla från 

och med den 1 november 2019 och löper med en tid om två år med 

möjlighet att förlänga avtalen med ett + ett år. Ramavtalet förlängs 

per automatik om socialförvaltningen eller leverantören inte 

skriftligen säger upp ramavtalet senast sex månader innan avtalet 

löper ut. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

upphandlingsdokumentet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 15 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 

 



Socialnämnden 
 Protokoll 
 2019-05-21  

§ 23 

Upphandlingsdokument för gemensam upphandling av 

insatser för barn, unga och familjer för Stockholms stad - 

dygnetruntvård 

Dnr 2.11.2-270/2018 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

gemensam upphandling av insatser för barn, unga och 

familjer för Stockholms stad – dygnetruntvård. 

 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut, vid behov avbryta upphandling och 

teckna avtal samt personuppgiftsbiträdesavtal med godkända 

leverantörer. 

 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om: 

- Uppsägning samt hävning av ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- ändringar och tillägg till ramavtal som är förenliga med 

upphandlingslagstiftningen samt 

- mindre justeringar av ramavtal. 

 

4. Socialnämnden ger förvaltningschefen möjlighet till 

delegering av åtgärderna i punkt 3.   

 

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialnämnden föreslås tillsammans med stadens stadsdelsnämnder 

att gemensamt upphandla insatser för barn, unga och familjer 

eftersom gällande avtal löper ut den 31 december 2019.  

Behovet av insatser för barn och unga varierar mellan de olika 

nämnderna och över tid. Under år 2018 köpte staden preliminärt 

insatser för barn och unga för cirka 404 miljoner kronor och i 

beloppet ingår även köp från stadens egna verksamheter. Vidare 

avser beloppet köp av insatser för barn och unga inom de tre 

pågående upphandlingarna av insatser för barn och unga:  

1. Insatser för barn, unga och familjer för Stockholms stad – 

dygnetruntvård 
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2. Insatser för barn, unga och familjer för Stockholms stad – 

öppenvård 

3. Förmedling och konsulentstöd av jourhemsverksamhet. 

Målet är att utifrån stadens behov upphandla insatser av god kvalitet 

och till ekonomiskt fördelaktiga villkor som komplement till 

stadens egna verksamheter. Ramavtalen ska preliminärt börja gälla 

från den 1 januari 2020 fram till och med 31 december 2021. 

Förlängning av avtalen sker automatiskt. Som längst gäller avtalen 

till och med den 31 december 2023. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner upphandlingsdokumentet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 15 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag mot varandra och fann att 

nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Person m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis, (KD) yrkade 

bifall till förvaltningens förslag.  

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) yrkade avslag till 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut gällande att 

socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för gemensam 

upphandling av insatser för barn, unga och familjer för Stockholms 

stad – dygnetruntvård. 

3. Därutöver vill vi anföra följande:  

Då majoriteten och ”oppositionen” i Stockholms stad inte vill ge 

Sverigedemokraterna platser i de 14 sociala delegationerna får vi 

inte ta del av de beslutsunderlag eller i beslutsfattandet som rör 

insatser för barn, unga och familjer och kan därmed inte följa upp 

utfallen av upphandlingen.” 
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§ 24 

Upphandlingsdokument för gemensam upphandling av 

insatser för barn, unga och familjer för Stockholms stad - 

öppenvård 

Dnr 2.11.2-271/2018 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

gemensam upphandling av insatser för barn, unga och 

familjer för Stockholms stad – öppenvård. 

 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut, vid behov avbryta upphandling och 

teckna avtal samt personuppgiftsbiträdesavtal med godkända 

leverantörer. 

 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om: 

- Uppsägning samt hävning av ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- ändringar och tillägg till ramavtal som är förenliga med 

upphandlingslagstiftningen samt 

- mindre justeringar av ramavtal. 

 

4. Socialnämnden ger förvaltningschefen möjlighet till 

delegering av åtgärderna i punkt 3.   

 

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialnämnden föreslås tillsammans med stadens stadsdelsnämnder 

att gemensamt upphandla insatser för barn, unga och familjer 

eftersom gällande avtal löper ut den 31 december 2019.  

Behovet av insatser för barn och unga varierar mellan de olika 

nämnderna och över tid. Under år 2018 köpte staden preliminärt 

insatser för barn och unga för cirka 404 miljoner kronor och i 

beloppet ingår även köp från stadens egna verksamheter. Vidare 

avser beloppet köp av insatser för barn och unga inom de tre 

pågående upphandlingarna av insatser för barn och unga:  

1. Insatser för barn, unga och familjer för Stockholms stad – 

dygnetruntvård 
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2. Insatser för barn, unga och familjer för Stockholms stad – 

öppenvård 

3. Förmedling och konsulentstöd av jourhemsverksamhet. 

 

Målet är att utifrån stadens behov upphandla insatser av god kvalitet 

och till ekonomiskt fördelaktiga villkor som komplement till 

stadens egna verksamheter. Ramavtalen ska preliminärt börja gälla 

från den 1 januari 2020 fram till och med 31 december 2021. 

Förlängning av avtalen sker automatiskt. Som längst gäller avtalen 

till och med den 31 december 2023. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner upphandlingsdokumentet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 15 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Person m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis, (KD) yrkade 

bifall till förvaltningens förslag.  

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) yrkade avslag till 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut gällande att 

socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för gemensam 

upphandling av insatser för barn, unga och familjer för Stockholms 

stad – öppenvård. 

2.Därutöver vill vi anföra följande:  

 

Då majoriteten och ”oppositionen” i Stockholms stad inte vill ge 

Sverigedemokraterna platser i de 14 sociala delegationerna får vi 

inte ta del av de beslutsunderlag eller i beslutsfattandet som rör 

insatser för barn, unga och familjer och kan därmed inte följa upp 

utfallen av upphandlingen.”  
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§ 25 

Upphandlingsdokument för gemensam upphandling av 

förmedling och konsulentstöd av jourhemsverksamhet för 

Stockholms stad 

Dnr 2.11.2-273/2018 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

gemensam upphandling av förmedling och konsulentstöd av 

jourhemsverksamhet för Stockholms stad. 

 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut, vid behov avbryta upphandling och 

teckna avtal samt personuppgiftsbiträdesavtal med godkända 

leverantörer. 

 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om: 

 

- Uppsägning samt hävning av ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- ändringar och tillägg till ramavtal som är förenliga med 

upphandlingslagstiftningen samt 

- mindre justeringar av ramavtal. 

 

4. Socialnämnden ger förvaltningschefen möjlighet till 

delegering av åtgärderna i punkt 3.   

 

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialnämnden föreslås tillsammans med stadens stadsdelsnämnder 

att gemensamt upphandla insatser för barn, unga och familjer 

eftersom gällande avtal löper ut den 31 december 2019.  

Behovet av insatser för barn och unga varierar mellan de olika 

nämnderna och över tid. Under år 2018 köpte staden preliminärt 

insatser för barn och unga för cirka 404 miljoner kronor och i 

beloppet ingår även köp från stadens egna verksamheter. Vidare 

avser beloppet köp av insatser för barn och unga inom de tre 

pågående upphandlingarna av insatser för barn och unga:  

1. Insatser för barn, unga och familjer för Stockholms stad – 

dygnetruntvård 
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2. Insatser för barn, unga och familjer för Stockholms stad – 

öppenvård 

3. Förmedling och konsulentstöd av jourhemsverksamhet. 

Målet är att utifrån stadens behov upphandla insatser av god kvalitet 

och till ekonomiskt fördelaktiga villkor som komplement till 

stadens egna verksamheter. Ramavtalen ska preliminärt börja gälla 

från den 1 januari 2020 fram till och med 31 december 2021. 

Förlängning av avtalen sker automatiskt. Som längst gäller avtalen 

till och med den 31 december 2023. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner upphandlingsdokumentet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 15 april 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 
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§ 26 

Förslag till avgift för tillstånd och tillsyn enligt Lagen om tobak 

och liknande produkter (2018:2088) 

Dnr 3.5.1-185/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

avgifter enligt nedan  

2. Socialnämnden överlämnar förslaget till 

kommunfullmäktige för godkännande 

3. Beslutet justeras omedelbart 

 

Kategori Föreslagen avgift 

Ansökan om tillstånd för att sälja tobak. 9 500 kronor 

Ansökan om tillfälligt tillstånd för att sälja 

tobak. 

6 500 kronor 

Anmälan om ändrat ägar- eller 

bolagsförhållanden 

7 500 kronor 

Anmälan om förändrat tillstånd. 2 000 kronor 

*Ansökan om tillstånd för att sälja tobak. 

Företag med fler än en tobaksautomat 

 

4 000 kronor 

  

Tillsynsavgift 6 000 kronor 

 

 

 

Ärendet 

Den 12 december 2018 beslutade riksdagen om en ny lag om tobak 

och liknande produkter. Bland annat införs en tillståndsplikt för 

handel med tobak. Detaljhandel och partihandel med tobaksvaror 

ska få bedrivas endast av den som har tillstånd för sådan handel. 

Lagen gäller från den 1 juli 2019. 

 

Kommunen har rätt att ta ut en avgift för prövningen av en 

tillståndsansökan för att sälja tobaksvaror. Kommunen får även ta ut 

avgifter för sin tillsyn av den som bedriver tillståndspliktig 

försäljning enligt 5 kap. 1§ Lagen om tobak och liknande produkter 

(2018:2088). Enligt beslut i Kommunfullmäktige den 6 maj 2019 

har Socialnämnden fått i uppdrag att ta fram förslag till avgifter för 

prövning av tillståndsansökan för att sälja tobaksvaror enligt 5 kap. 

1 § Lagen om tobak och liknande produkter (2018:2088). 
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Förvaltningen föreslår att Socialnämnden godkänner förvaltningens 

förslag till avgifter, samt att Socialnämnden överlämnar förslaget 

till kommunfullmäktige för godkännande 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 13 maj 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 
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Vid protokollet  

 

 

Inga-Karin Mellberg 

Nämndsekreterare 


